



KUG

01E

TÜRKMENISTANYŇ ILÇIHANASY
EMBASSY OF TURKMENISTAN
ANKARA

01-13/4906

Türkmenistan Ankara Büyükelçiliği Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri Bakanlığı'na saygılarını sunar ve 20 Kasım 2024 tarihinde Türkmenistan'ın Myrat Garriyev adındaki Devlet Tıp Üniversitesi tarafından 3. Uluslararası Biyoloji İnternet Olimpiyatı'nın düzenlenmesinin öngörüldüğünü bildirmekten şeref duyar.

Söz konusu İnternet olimpiyatının tüzüğü ekte yer almaktadır.

Bu bağlamda Büyükelçilik, Saygıdeğer Bakanlıktan ekte bulunan davetiyenin ve olimpiyat tüzüğünün Türkiye Cumhuriyeti'nin ilgili yüksek eğitim kurumlarına gönderilmesinde yardımcı olmasını önemle rica eder.

Türkmenistan Ankara Büyükelçiliği bu vesile ile Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri Bakanlığına en derin saygılarını yineler.

Ek: 7 sayfa



Ankara, 30 Eylül 2024

TÜRKİYE CUMHURİYETİ
DIŞİŞLERİ BAKANLIĞINA
ANKARA

Sn. Bahadır

2024/10

2.10.2024

Invitation

Myrat Garryyev State Medical University of Turkmenistan is hosting the 3rd International Internet Olympiad on Biology among students of higher educational institutions of Turkmenistan and foreign countries on November 20, 2024. Myrat Garryyev State Medical University of Turkmenistan is honored to invite students of your University to participate in the Olympiad, as well believe this Olympiad will support our common mission on strengthening friendly relations between students and teachers of higher educational institutions, together with providing an opportunity for exchanging mutually beneficial scientific and practical knowledge and experience.


Additional information and announcements related to the Olympiad will be posted on the official website <http://olimp.tdlu.edu.tm> section "Olympiad-2024". Please note that the registration will be opened till 6:00 p.m., on November 10, 2024.

Contact information:

Phone: +99312-48-99-32; +99363-58-51-11; +993-65-68-25-42;

E-mail address: tdlu.iolimp@gmail.com

МИНИСТЕРСТВО ОБРАЗОВАНИЯ ТУРКМЕНИСТАНА
ГОСУДАРСТВЕННЫЙ МЕДИЦИНСКИЙ УНИВЕРСИТЕТ
ТУРКМЕНИСТАНА ИМЕНИ МЫРАТА ГАРРЫЕВА

«УТВЕРЖДАЮ»
Ректор  Н.Муратназарова
«14» 09 2024 г.

ПОЛОЖЕНИЕ

**об организации и проведении
III Международной интернет-олимпиады по Биологии
среди студентов высших учебных заведений**

Руководствуясь Планом мероприятий по реализации «Концепции развития системы цифрового образования в Туркменистане», утвержденной постановлением № 340 от 15 сентября 2017 года Президента Туркменистана, и исполнения постановления № 18 от 28 января 2021 года «Концепция совершенствования в Туркменистане преподавания предметов по естественным и точным наукам» с целью внедрения в образовательную систему инноваций по осуществлению независимого мониторинга качества образования разработано Положение о проведении III Международной интернет-олимпиады по Биологии среди студентов высших учебных заведений.

1. Общие положения

Данное положение является нормативным документом и определяет порядок организации и проведения III Международной интернет-олимпиады по Биологии среди студентов высших учебных заведений.

В период гармоничной интеграции системы образования Туркменистана в мировое научно-образовательное сообщество основной задачей является выявление талантливой, патриотичной, образованной, трудолюбивой, преданной своей Родине и Президенту молодежи, которая способна работать самостоятельно.

Проведение III Международной интернет-олимпиады по Биологии среди студентов высших учебных заведений продемонстрирует плодотворную и целесообразную реализацию системы цифрового образования в

Туркменистане, а также умение молодёжи пользоваться инновационными технологиями. Также проведение III Международной интернет-олимпиады будет способствовать выявлению талантливой молодежи, которая в дальнейшем сможет решать самостоятельно сложные задачи и использовать инновационные технологии в стремительно развивающейся рыночной экономике Туркменистана.

Цель олимпиады:

- а) укрепление дружеских отношений между студентами высших учебных заведений Туркменистана и зарубежных стран, а также взаимовыгодный обмен научно-практической информацией;
- б) организация обмена мнениями профессорско-преподавательского состава и студенческой молодёжи в области науки и техники;
- в) подготовка молодых специалистов, способных анализировать современные научные и практические проблемы.

Задачи Олимпиады:

- а) формирование интереса к решению теоретических вопросов с использованием современных технологий;
- б) выявление талантливой и способной молодёжи, создание условий для выбора профессии, связанной с их дальнейшим интеллектуальным развитием;
- в) достижение взаимосвязи между высшими учебными заведениями и отдельными языковыми центрами с использованием современных цифровых информационно-коммуникативных технологий.

2. Организационно-методическое обеспечение олимпиады

Для организации и проведения III Международной олимпиады по Биологии между студентами высших учебных заведений создается Организационный комитет, призванный координировать общее руководство по проведению олимпиады. Состав Организационного комитета утверждается приказом ректора Государственного медицинского университета Туркменистана имени Мырата Гаррыева.

Организационный комитет:

- а) ведёт работу по определению основных путей проведения III Международной интернет-олимпиады по Биологии между студентами высших учебных заведений, а также ведёт организационные работы по организации и проведению олимпиады;
- б) разрабатывает предложения по определению порядка и сроков проведения олимпиады, а также инструктивно-методические пособия;
- в) ведёт работу по подготовке заданий олимпиады с представителями высших учебных заведений Туркменистана и зарубежных стран.

3. Порядок организации и проведения олимпиады

3.1. В олимпиаде могут принять участие студенты высших учебных заведений Туркменистана и зарубежных стран, которые обучаются по

различным направлениям и специальностям программам высшего образования.

3.2. Официальные языки олимпиады – туркменский, русский и английский языки.

3.3. Студенты высших учебных заведений, выразившее желание принять участие в олимпиаде, должны зарегистрироваться <https://www.olimp.tdlu.edu.tm> заполнив анкету. За день до проведения олимпиады на их персональную почту будет отправлен логин и пароль. Олимпиада пройдет на <https://www.olimp.tdlu.edu.tm>. Вся информация будет размещена на официальном сайте нашего вуза www.tdlu.edu.tm. Видеонаблюдение работы олимпиады будет вестись на платформе «Zoom».

3.4. Олимпиада будет проведена в виде индивидуального конкурса.

3.5 Студент, участвующий в олимпиаде, должен самостоятельно выполнить задания и ответить на вопросы тестов. Во время проведения олимпиады не разрешается разговаривать с другими участниками и пользоваться книгами и статьями из журналов. За несоблюдение этих правил участник исключается с олимпиады.

3.6 Предоставленные задания и тестовые вопросы подготавливаются Туркменским государственным медицинским университетом им. М.Гаррыева и согласуются с членами жюри.

3.7 В состав жюри войдут опытные профессора и преподаватели университета. Состав жюри и его председателя утверждает ректор Государственного медицинского университета Туркменистана имени Мырата Гаррыева.

3.8 Жюри олимпиады оценивает работы студентов и подводит итоги.

3.9 Любой участник имеет право обратиться с жалобой или апелляцией.

С жалобами или апелляцией в жюри может обратиться только руководитель команды по электронной почте.

3.10 Апелляция или жалобы рассматриваются жюри и окончательное заключение, предоставленное жюри, не подлежит изменению.


4. Порядок определения и награждения победителей

4.1 Результаты олимпиады определяются по сумме набранных баллов.

4.2 Результаты олимпиады оформляются протоколами на основании заключения жюри. Список победителей утверждается приказом ректора Государственного медицинского университета Туркменистана имени Мырата Гаррыева.

4.3 Победители олимпиады награждаются дипломами 1,2,3 степени.

MINISTRY OF EDUCATION OF TURKMENISTAN
MYRAT GARRYEV STATE MEDICAL UNIVERSITY OF
TURKMENISTAN

“APPROVED” by the
Rector  N. Myratnazarova
“ 14 ” 08 2024

REGULATION

on organization and holding of the III International Internet Olympiad on the
subject of Biology among students of higher educational institutions

This regulation has been developed to implement the “Concept on the Development of the Digital Educational System in Turkmenistan” approved by the Decree No.340 of the President of Turkmenistan on September 15, 2017 and its realization Plan and the “Concept on the Improvement of the Teaching Natural and Exact Sciences Subjects in Turkmenistan” approved by the Order No.18 on January 28, 2021 and to introduce innovations in the field of education, as well as to carry out independent monitoring of the quality of education and to hold an III International Internet Olympiad on the subject of Biology among students of higher educational institutions.

1. General Rules

This regulation is a supervisory document for organizing and holding the III International Internet Olympiad on the subject of Biology among students of higher education institutions (hereinafter referred to as Olympiad) and defines the procedure for its holding.

At the times when the educational system of the Turkmenistan is the harmoniously integrate into the scientific and the educational space of the world, the main task is to identify young people who are faithful to the Motherland, our society, President of Turkmenistan being hardworking, educated, highly talented, and able to work independently.

Holding an III International Internet Olympiad on the subject of Biology among students of higher educational institutions will demonstrate an effective and worthwhile realization of the digital educational system in Turkmenistan and the ability of our youth in using the innovative technologies. Internet Olympiads also help to identify talented young people who are able to use innovative technologies and solve complicated problems independently in the rapidly developing market economy of Turkmenistan.

Aim of the Olympiad:

- a) To strengthen friendly relations between students of higher education institutions of Turkmenistan and foreign countries and to exchange mutually beneficial scientific educational information;
- b) Professors and students of higher education institutions organizing discussions of young people in the field of science and education together;
- c) Young specialist who are able to analyze the scientific and practical issues that arise today.

The tasks of the Olympiad are:

- a) Creating interest in solving theoretical problems using modern technologies;
- b) Identifying talented and capable young people, creating positive conditions for their intellectual development;
- c) Implementing mutual communication of higher educational institutions and separate scientific centers through digital information and communication technologies.

2. Organizational and methodological provision of the Olympiad

An Organizing Committee is created to organize and conduct the III International Internet Olympiad on the subject of Biology among students of higher educational institutions. The members of the Organizing Committee are approved by the order of the Record of Myrat Garryev State Medical University of Turkmenistan.

Organizing Committee:

- a) Determines the main principles of holding an III International Internet Olympiad on the subject of Biology among students of higher education institutions and conducts organizational activities during the organization and conduct of the Olympiad;
- b) Prepares recommendations and methodological and demonstration manuals determining the schedule and duration of the Olympiad;
- c) It works with representatives of higher education institutions of Turkmenistan and foreign countries to prepare the problems of the Olympiad

3. Procedure for organizing and holding the Olympiad

3.1. Students studying in higher education programs of various fields and specialties go higher educational institutions of Turkmenistan and foreign countries can participate in the Olympiad.

3.2 .The official working languages of the Olympiad are Turkmen, Russian and English.

3.3. Students of higher education institutions wishing to participate in the Olympiad should send their fully answered questionnaire in a certified form to the e-mail address <https://www.olimp.tdlu.edu.tm>. Individual login and password will be sent to every participating student a day before the Olympiad. The Internet Olympiad will be held on the official website of <https://www.olimp.tdlu.edu.tm>. Additional information on the Olympiad can be accessed on the official website of Myrat Garryev State Medical University of Turkmenistan <https://www.tdlu.edu.tm>. The supervision will be carried out by and on the "Zoom" platform.

3.4. The Olympiad will be held in the form of individual competition.

3.5. Participating student of Olympiad shall solve tasks and tests individually. It is not allowed to talk to his/her friend or use the magazines, articles and books during the Olympiad. The participant who breaks these rules is expelled from participation.

3.6. Questions and tests recommended for Olympiad is compiled by Myrat Garryyev State Medical University of Turkmenistan and is negotiated by the jury Commission.

3.7. Senior teachers and professors of the university is included to members of jury Commission. The Rector of Myrat Garryyev State Medical University of Turkmenistan confirms the members and Head of the jury Commission.

3.8. Jury Commission evaluates the works of participants of the Olympiad and concludes the results.

3.9. Every participant has the right to address with her/his complaints. Head of the Commission can address to members of jury via e-mail.

3.10. Complaints are reviewed by the jury Commission and the Head of the Commission decides last result. Final decision is not the subject to change.

4. Procedures of decision of Olympiad Winners and rewarding

4.1. Result of the Olympiad is defined with the total of scores.

4.2. Results of Olympiad is registered by the reports and the List of Winners is confirmed by the Rector of Myrat Garryyev State Medical University of Turkmenistan on the bases of Protocol of Jury Commission.

4.3. Winners of Olympiad are awarded with the Diplomas of 1st, 2nd and 3rd levels.